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Protokół nr 32/2014 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

w dniu 15 października 2014 r. 
 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o godz. 10
00

, a zakończyła o godz. 10
35

. 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście według 

listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Koszt utrzymania przedszkoli w mieście Inowrocław za okres  

wrzesień 2013-wrzesień 2014 r. 

2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

3. Sprawy bieżące. 
 

Pani Magdalena Łośko – Przewodnicząca Komisji 

Otwieram kolejne posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

Stwierdzam, że mamy kworum, więc Komisja może podejmować prawomocne 

decyzje. 

Czy są uwagi, propozycje zmian do porządku obrad? 

Nie ma. 

Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
 

jednogłośnie (3 radnych za) 

 

Przystępujemy do jego realizacji. 
 

Ad. 1 Koszty utrzymania przedszkoli w mieście Inowrocław za okres 

              wrzesień 2013 -  wrzesień 2014 r. 
 

Magdalena Łośko – Przewodnicząca Komisji 

Otrzymali Państwo materiał przygotowany przez Wydział Oświaty, Kultury, 

Promocji i Sportu Urzędu Miasta. Poproszę panią Naczelnik tego wydziału  

o jego bliższe przedstawienie. 

 (materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydział Oświaty, Kultury, Promocji i Sportu  

W materiale staraliśmy przedstawić wszystkie koszty spoczywające na naszym 

Mieście, w zakresie finansowania oraz funkcjonowania przedszkoli.  Od  

1 września 2013 r. zgodnie z nowelizacją ustawy o systemie oświaty edukacja 

przedszkolna jest dotowana z budżetu państwa, a opłaty ponoszone przez 

rodziców za pobyt dzieci w przedszkolu  są niższe.  

Przedszkola publiczne zgodnie z art. 79 ustawy o systemie oświaty są 

jednostkami budżetowymi. Miasto Inowrocław jest organem prowadzącym dla 

czterech przedszkoli publicznych: Przedszkole nr 2” U Jasia i Małgosi”, 

Przedszkole nr 4 „ Słoneczko”, Przedszkole nr 14 „ Muzyczna Kraina”, które 
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składa się z czterech oddziałów, oraz Przedszkole nr 20” Kujawskie Dzieci”  

z dwoma oddziałami. W omawianym okresie do przedszkoli publicznych 

uczęszczało 1194 dzieci. 

Dochody z funkcjonowania przedszkoli stanowią znikomą część. Pochodzą one 

głównie ze środków za najem i dzierżawę budynków w których funkcjonują 

przedszkola niepubliczne oraz wpływy  środków z wynagrodzenia płatnika         

z ZUS i Urzędu Skarbowego. Od 1 września 2013 r. opłata rodziców za 

1 godzinę pobytu dziecka w przedszkolu ponad minimum programowe, czyli 

ponad 5 godzin wynosi 1 zł. W celu zrekompensowania zmniejszenia wpływów 

z tych opłat gminy otrzymują z budżetu państwa dotację celową. Na składową 

dochodów składa się jeszcze zwrot kosztów udzielonej dotacji dla przedszkoli 

niepublicznych na dzieci zamieszkałe w innych gminach, a uczęszczające do 

naszych przedszkoli. Wydatki, to ogólna kwota 11.136.808,85 zł. Największą 

część stanowią tutaj wynagrodzenia  i pochodne od wynagrodzeń. 

 W naszym Mieście funkcjonuje jedenaście przedszkoli niepublicznych                

i   niepublicznych punktów przedszkolnych. W danym czasie do tych placówek 

uczęszczało 964 dzieci. 

Przedszkolom niepublicznym Miasto przekazuje środki na częściowe pokrycie 

wydatków związanych z działalnością dydaktyczną i opiekuńczo – 

wychowawczą. Dotacja ta stanowi 75% ustalonych w budżecie Miasta 

wydatków bieżących ponoszonych w  przedszkolach publicznych, przeliczonych 

na jednego ucznia. Dotacja dla osób prowadzących wychowanie przedszkolne 

stanowi 40% wydatków bieżących ponoszonych w przedszkolach publicznych.  

W roku 2013-2014 przekazano środki w wysokości 6 398 149,61 zł, które 

wydatkowano na wynagrodzenia pracowników, pochodne od wynagrodzeń oraz 

wydatki rzeczowe. Po stronie dochodów mamy tutaj wpływ ze zwrotu kosztów 

dotacji  z poszczególnych gmin. W roku szkolnym 2013/2014 uzyskano 

692 755,30 zł zwrotu.  
 

Magdalena Łośko – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo dziękujemy pani Naczelnik za obszerne wyjaśnienia. 

A jak z Pani punktu widzenia wyglądają te opłaty. 
   

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydział Oświaty, Kultury, Promocji i Sportu  

Zgodnie z nowelizacją ustawy o systemie oświaty opłata za każdą dodatkową 

godzinę opieki przedszkolnej – powyżej pięciu godzin w przedszkolach 

publicznych  wynosi jeden złoty. Na obniżenie opłat wnoszonych przez 

rodziców za dodatkowe godziny opieki miasto otrzymuje dotację z budżetu 

państwa. Z tego powodu przedszkola publiczne są konkurencyjne dla 

niepublicznych.   Jeżeli do programu „ przedszkola za złotówkę” przystąpią, a 

będą miały taką możliwość przedszkola niepubliczne i i inne niepubliczne formy 

wychowania przedszkolnego, otrzymają dotację w wysokości 100% kosztów 

utrzymania dziecka w przedszkolu publicznym. Celem tej ustawy jest usunięcie 

barier w dostępie do edukacji przedszkolnej, ażeby każde dziecko w wieku od 3 

do 5 lat mogło korzystać z wychowania przedszkolnego, o ile rodzice wyrażą 

taką wolę.  
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Andrzej Kieraj 

 Z analizy materiału, wg  tabelki nr 3 wynika, że nauczyciele w przedszkolach 

publicznych zatrudnieni są na niepełnych etatach. 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydział Oświaty, Kultury, Promocji i Sportu  

Nauczyciele zatrudnieni są na pełnych etatach. Ułamkowe dane wynikają  

z przeliczenia etatów na ilość godzin. Zatrudnienie np. Katechetów, po dwie 

godziny. 
 

Andrzej Kieraj 

Koszty ponoszone na utrzymanie dziecka w przedszkolu są bardzo różne  

w poszczególnych placówkach. Skąd one się biorą? 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydział Oświaty, Kultury, Promocji i Sportu  

Różnice biorą się z ilości dzieci uczęszczających do danej placówki, ilości 

zatrudnionych osób, kosztów utrzymania placówki.  Przedszkole nr 14 ponosi 

najwyższe koszty, ale w jego skład wchodzą cztery jednostki.  
 

Andrzej Kieraj 

Przedszkole „Smyk”. Skąd wzięły się te problemy? 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydział Oświaty, Kultury, Promocji i Sportu  

Od stycznia 2013 r. działa przedszkole „Smyk”. Do przedszkola tego 

uczęszczają dzieci niepełnosprawne. Niestety w odpowiednim czasie nie 

zgłoszono funkcjonowania tego przedszkola i Miasto nie mogło uzyskać  

we właściwym czasie dotacji. 

 

Magdalena Łośko – Przewodnicząca Komisji 

Czyli takie przedszkola muszą wcześniej zgłaszać ilość dzieci. 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydział Oświaty, Kultury, Promocji i Sportu  

Tak, oczywiście. Miasto musi wcześnie wystąpić o dotacje, subwencje, żeby od 

początku okresu mogło dofinansowywać jednostkę.  
 

Andrzej Kieraj 

Jeżeli rodzice za dodatkowe godziny przebywania dziecka w przedszkolu płacą 

złotówkę, to  o ile te koszty są niższe? 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydział Oświaty, Kultury, Promocji i Sportu  

Na to pytanie, nie mogę w ej chwili panu Radnemu dokładnie odpowiedzieć. 

Zrobię to w najbliższym czasie. 
 

Magdalena Łośko – Przewodnicząca Komisji 

Czy są jeszcze inne pytania do przedstawionego materiału? 

Nie ma. Przechodzimy do głosowania. 

  

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem opracowania „Koszty utrzymania      

przedszkoli w mieście Inowrocław za okres wrzesień 2013 -  wrzesień 2014 r.”? 

 

Jednogłośnie (4 radnych za) 

Komisja materiał przyjęła . 
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Ad. 2  Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

W tym punkcie Komisja nie miała żadnych spraw do omówienia. 

 

Ad. 3  Sprawy bieżące 

 

Magdalena Łośko – Przewodnicząca Komisji 

Przypominam, że najbliższa sesja Rady Miejskiej odbędzie się 20 października 

2014 r.  

 

Czy mają państwo jeszcze do przedstawienia jakieś  sprawy? 

Nie  widzę chętnych do zabrania głosu. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie Komisji. 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 
 

Magdalena Łośko 

 
Protokółowała: 
 

Katarzyna Marciniak 


